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Protokół Nr II/IX/03 
 z sesji zwyczajnej 

 Rady Powiatu Wejherowskiego 
 z dnia 27 czerwca 2003 r. 

 
 
Ad.1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Kazimierz Bistroń na 
podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia i dokonał 
otwarcia obrad o godz. 10.00. Następnie powitał przybyłych gości, zgodnie z załącznikiem 
nr 2.  

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o uwagi do zaproponowanego 
porządku obrad. Wiceprzewodniczący Rady – pan Ludwik Bach zaproponował 
wprowadzenie projektu uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie nadania medalu 
„Za Zasługi dla Powiatu Wejherowskiego” (druk nr 107/03) w punkcie 12 porządku obrad. 
W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie, w którym 
29 obecnych członków rady przyjęło jednogłośnie niżej wymieniony porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

-otwarcie sesji, 
-stwierdzenie prawomocności obrad, 
-przedstawienie porządku obrad, 
-przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu.  
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany uchwały dotyczącej 

przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Wejherowskiego na 2003 rok – druk nr 106/03. 
5. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2003 rok – druk nr 103/03. 
6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany uchwały dotyczącej 

utworzenia środków specjalnych w jednostkach organizacyjnych powiatu – druk  
nr 102/03. 

7. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia zadań powiatu na które 
przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2003 r. – druk nr 104/03. 

8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia bilansu Muzeum 
Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie – druk nr 100/03. 

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia Statutu Muzeum 
Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie – druk nr 101/03. 

10. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyrażenia woli przeniesienia 
własności nieruchomości na darczyńcę – druk nr 105/03. 

11. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia z Gminą Miasta Gdyni 
porozumienia dotyczącego organizacji teoretycznej nauki zawodu w systemie kursowym 
w Wojewódzkim Ośrodku Dokształcania Zawodowego w Gdyni – druk nr 98/03. 

12. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie nadania medalu „Za Zasługi dla 
Powiatu Wejherowskiego” – druk nr 107/03. 

13. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wnioski i oświadczenia radnych.  
16. Zamknięcie sesji.  
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W dalszej kolejności Przewodniczący zapytał o uwagi do protokołu Nr II/VIII/03  
z Sesji Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego II kadencji z dnia 30 maja 2003r. Uwag 
nie zgłoszono, protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.2. 

W dalszej części Wiceprzewodniczący Rady – pan Marek Klas odczytał pismo, które 
wpłynęło od Przewodniczącego Klubu Radnych PiS - pana Grzegorza Gaszty, dotyczące 
utworzenia stron internetowych i poczty elektronicznej dla klubów radnych. Odpowiedzi na 
powyższe Przewodniczący Rady udzieli na piśmie. Do Biura Rady wpłynęło również pismo 
od pana Andrzeja Gońskiego – zostało ono skierowane przez Przewodniczącego Rady do 
komisji, w celu zapoznania radnych z jego treścią. 

Po czym Przewodniczący Rady poinformował o reprezentowaniu Rady podczas niżej 
wymienionych spotkań: 
- w dniu 31 maja 2003 r. w Szkole Podstawowej im. Lecha Bądkowskiego w Luzinie brał 

udział w I Pomorskim Festiwalu Piosenki Kaszubskiej „Kaszebscze spiewe”, 
- w dniu 2 czerwca 2003 r. wraz ze Starostą Wejherowskim uczestniczył w spotkaniu  

z Gunterem Grassem w Gdańsku,  
- w dniu 4 czerwca 2003 r. brał udział w promocji książki pani Joanny Sochodzińskiej  

pt. „Franciszek Sieniedzicki” w muzeum wejherowskim, 
- w dniu 6 czerwca 2003r również w muzeum brał udział w promocji książki pana Adama 

Dąbrowy – Kleina pt. „Ach, jakże tu inaczej...”, 
- w dniu 14 czerwca 2003 r. - uroczystości poświęconej trzydziestoleciu pracy 

artystycznej Jerzego Stachurskiego, ponownie w muzeum wejherowskim, 
- w dniu 22 czerwca 2003 r. w Szkole Podstawowej w Robakowie - festynie z okazji 

zakończenia budowy wodociągu na boisku sportowym.  
 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami (załącznik nr 3) przedstawił Starosta 
Wejherowski – pan Józef Reszke.  

Poinformował o powołaniu na stanowisko Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego pana Ireneusza Adamczaka, (51 lat) absolwenta Politechniki Poznańskiej 
Wydziału Budownictwa Lądowego (informacja, załączenik nr 4).   

Następnie poinformował o podjęciu przez Zarząd Powiatu uchwał o:  
- przedłużeniu powierzenia stanowiska dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego Nr 1 im. Janusza Korczaka w Wejherowie na okres 5 lat pani Helenie 
Ostrowskiej, 

- przedłużeniu powierzenia stanowiska dyrektora Zasadniczej Szkoły Zawodowej  
w Redzie na okres 5 lat pani Renacie Czoska,  

- powołaniu (kandydat wytypowany w wyniku konkursu) na stanowisko dyrektora 
Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Wejherowie na okres 5 lat pana Waldemara 
Skrzyneckiego. 

Ponadto przedstawił pismo od Marszałka Województwa Pomorskiego – pana Jana 
Kozłowskiego, z którego jasno wynika, że w obecnych warunkach ekonomicznych Zarząd 
Województwa Pomorskiego nie widzi możliwości przejęcia Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego nr 2 w Wejherowie. W związku z powyższym Zarząd Powiatu wystąpi  
z kolejnym wnioskiem do Marszałka, dotyczącym przejęcia ośrodka od  
1 września 2004 roku. Na dzień dzisiejszy Zarząd będzie nadal występował o zwiększenie 
dotacji na niniejszą placówkę.  
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Dodatkowo poinformował o uczestniczeniu wraz z Przewodniczącym Rady  
w spotkaniu, dotyczącym funkcjonowania Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-
Pomorskiej w Wejherowie u Marszałka Województwa Pomorskiego. Ponadto w spotkaniu 
wzięli udział: rektor Ceynowa, radni wojewódzcy Kazimierz Klawiter i Kazimierz Kleina, 
prof. Brunon Synak i prof. Józef Borzyszkowski, dyrektor Bonisławski. Spotkanie 
rozpoczęło się od deklaracji pana Klawitra, dotyczącej przejęcia przez Marszałka muzeum. 
Zaskakujących stwierdzeń użył prof. Borzyszkowski, którego zdaniem Starosta powinien 
nakazać Komisji Rewizyjnej wykonanie pewnych czynności oraz, że zasługą poprzedniego 
Zarządu Powiatu było zatrudnienie na stanowisku dyrektora pana Bogusława Brezy. 
Pokłosiem spotkania było zatwierdzenie następnego dnia przez Zarząd Województwa 
Pomorskiego statutu muzeum, a dzisiaj Rada Powiatu wypowie się w powyższej sprawie.  

Starosta Wejherowski poinformował również o podpisaniu w dniu  
10 czerwca 2003 roku aktu notarialnego z dyrektorem Pomorskiego Regionalnego 
Funduszu Poręczeń Kredytowych, na podstawie uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego  
z dnia 21 marca 2003 roku w sprawie przystąpienia do funduszu. Powiat Wejherowski objął 
20 udziałów po 1000 zł jeden udział. W Dzienniku Bałtyckim ukazała się informacja na 
temat utworzenia w mieście Wejherowie punktu konsultacyjnego Pomorskiego 
Regionalnego Funduszu Poręczeń Kredytowych, lecz nie zapisano w niniejszym artykule, 
że udziałowcem funduszu jest również powiat wejherowski.    

Poinformował, że w dniu 23 czerwca 2003 roku wraz z Agencją Restrukturyzacji  
i Modernizacji Rolnictwa zorganizował spotkanie w sprawie możliwości korzystania  
z programu Sapard. Zaproszenie otrzymali wszyscy wójtowie z prośbą o wyznaczenie  
7 osób z gminy. Na powyższe spotkanie przybył tylko jeden wójt. Ogólnie zainteresowanie 
powyższym spotkaniem było niewielkie.  

W związku z planowaną budową centrum handlowego w Rumi pani Elżbieta Rogala-
Kończak – Burmistrz Miasta Rumia wystąpiła do Zarządu Powiatu o wyrażenie zgody na 
budowę ul. Kosynierów w Rumi, ponieważ jest to droga powiatowa. Decyzja w powyższej 
sprawie zostanie podjęta w najbliższym czasie.  
  
Ad.4. 

Po czym Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie zmiany uchwały dotyczącej przyjęcia planu pracy Rady 
Powiatu Wejherowskiego na 2003 rok – druk nr 106/03.  

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 
przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało jednogłośnie 
za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 

 
Ad.5. 

Następnie Skarbnik Powiatu – pani Janina Szalska przedstawiła projekt uchwały 
Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2003 rok – druk  
nr 103/03 wraz z autopoprawkami Zarządu Powiatu do § 1 i § 6.  

Po czym radny Grzegorz Gaszta podziękował Zarządowi Powiatu za zwiększenie  
o kwotę 7500zł budżetu Zespołu Szkół Ponadgimanzjalnych w Strzepczu. Ponadto zwrócił 
się z prośbą o informację na temat wysokości środków zawartych w rezerwie celowej  
i ogólnej budżetu powiatu. Pani Janina Szalska – Skarbnik Powiatu wyjaśniła, że rezerwa 
celowa składa się na: 10.000 zł – remonty w szkołach, 120.000 zł - odprawy emerytalne  
dla pracowników placówek oświatowych, 100.000 zł – zakup nieruchomości pod budowę 
sali gimnastycznej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 3, 50.000 zł - likwidację barier 
architektonicznych przy Ognisku Pracy Pozaszkolnej w Wejherowie. Pozostałe rezerwy 
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celowe zostały rozwiązane. Natomiast rezerwa ogólna wynosi około 260.000 zł. Starosta 
Wejherowski – pan Józef Reszke dodał, że pismo Marszałka Województwa Pomorskiego 
dotyczące braku możliwości przejęcia OSW-2 przez województwo skutkuje finansowo.  
W związku z powyższym zwrócił się z prośbą do Komisji Rady Powiatu Wejherowskiego  
o rozsądne dysponowanie budżetem powiatu, ponieważ do tej pory większość wniosków, 
składanych przez różne organizacje, o dofinansowanie opiniowanych jest pozytywnie. 
Następnie radny Grzegorz Gaszta przypomniał, że jedynie Klub Radnych PiS podczas sesji 
budżetowej zwrócił uwagę na niedoszacowanie środków budżetowych dla OSW-2. Starosta 
zwrócił uwagę na kolejny problem powiatu – sprzedaż nieruchomości zabudowanych 
przychodniami zdrowia. Środki finansowe ze sprzedaży powyższych obiektów ujęte są  
w budżecie powiatu po stronie dochodów. Przewodniczący Rady przypomniał, że dyskusja 
na temat sprawozdania Zarządu Powiatu z wykonania budżetu za I półrocze przewidziana 
jest podczas sesji sierpniowej. Po czym radny Witold Reclaf stwierdził, że zadaniem 
komisji jest opiniowanie wniosków, a docelowo decyzję o przekazaniu środków podejmuje 
Zarząd Powiatu, który wykonuje budżet uchwalony przez Radę Powiatu. W związku  
z powyższym Starosta zaapelował do radnych o rozsądne dysponowanie budżetem. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.6. 

Kolejny projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany uchwały 
dotyczącej utworzenia środków specjalnych w jednostkach organizacyjnych powiatu  
(druk nr 102/03) przedstawiła pani Janina Szalska – Skarbnik Powiatu. 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 
przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało jednogłośnie 
za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.7. 
 Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia zadań powiatu 
na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2003 r. – druk nr 104/03 – przedstawiła w imieniu Zarządu Powiatu 
pani Genowefa Małyszko, zgłaszając autopoprawki zgodnie z załącznikiem nr 5.  
 Radny Mirosław Odyniecki zwrócił się z pytaniem o ilość osób, które złożyły 
wnioski o udzielenie pożyczki na rozpoczęcie działalności gospodarczej oraz na temat 
problemu z rehabilitacją dzieci niepełnosprawnych, czy w Wejherowie funkcjonuje 
stowarzyszenie zajmujące się rehabilitacją niepełnosprawnych. Pani Genowefa Małyszko 
wyjaśniła, że złożono dwa wnioski o udzielenie pożyczki na rozpoczęcie działalności 
gospodarczej. Jeżeli środki zabezpieczone w tym dziale będą niewystarczające, to możliwe 
będzie przeniesienie z innego działu np. z przystosowania stanowiska pracy przez 
pracodawcę. Natomiast odnośnie rehabilitacji dzieci niepełnosprawnych w Wejherowie 
zajęcia odbywają się w Domu Pomocy Społecznej Sióstr Miłosierdzia. Siostry planują 
rozszerzyć swoją działalność o warsztaty terapii zajęciowej.  

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
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Ad.8. 
Do projektu uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia 

bilansu Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie (druk  
nr 100/03) radny Grzegorz Gaszta zgłosił następujące uwagi: 
- czy kwoty zawarte w bilansie są zgodne z kontrolą przeprowadzoną przez Komisję 

Rewizyjną, 
- dlaczego bilans sporządzono 26 marca br., a dopiero pod koniec czerwca został on 

przedłożony Radzie Powiatu. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Wacław Seweryn poinformował, że wnioski 
pokontrolne wraz z protokołem z kontroli w Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-
Pomorskiej w Wejherowie został przekazany Zarządowi Powiatu. Szczegółowych 
wyjaśnień może udzielić przewodniczący zespołu kontrolnego pan Janusz Zabłocki. 
Ponadto protokół z kontroli jest do wglądu w Biurze Rady. Natomiast Przewodniczący 
Rady wyjaśnił, że odpowiedz na drugie pytanie zawarte jest w uzasadnieniu uchwały. 
Dodatkowo Starosta poinformował, że za rok bilans muzeum zostanie przedłożony Radzie 
miesiąc po jego sporządzeniu. 

W związku z brakiem innych uwag do powyższego projektu uchwały 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 

Po czym Przewodniczący rady ogłosił 10 min. przerwy. 
 

Ad.9. 
 Po przerwie obrady wznowił Przewodniczący Rady udzielając głosu pani Gabrieli 
Lisius, która przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
uchwalenia Statutu Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej  
w Wejherowie (druk nr 101/03). Następnie radny Grzegorz Gaszta zwrócił się z pytaniem 
dotyczącym procedury wyłaniania kandydatów do Rady Muzealnej oraz informowania 
klubów radnych na temat trybu zgłaszania kandydatów. Wyjaśnień udzieliła pani Gabriela 
Lisius informując, że Rada Powiatu powołuje Radę Muzealną zgodnie z art. 11 ustawy  
o muzeach, w skład Rady Muzeum powoływane są osoby spośród kandydatów wskazanych 
przez: 
- właściwy podmiot, czyli jednostkę samorządu terytorialnego, na którego terenie działa 

muzeum, 
- stowarzyszenia naukowe i twórcze, 
- fundacje i inne instytucje wspierające działalność muzeum, 
- dyrektora muzeum, 
- radę muzeum.  
Zdaniem Przewodniczącego Rady powyższą sprawę powinna omówić Komisja Kultury, 
Sportu i Promocji Powiatu. 
 Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.10. 

Do projektu uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyrażenia woli 
przeniesienia własności nieruchomości na darczyńcę (druk nr 105/03) przedstawionego 
przez panią Gabrielę Lisius nie zgłoszono uwag.  
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W związku z powyższym Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie,  
w którym 29 obecnych członków rady głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej 
uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.11. 

Również do projektu uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia  
z Gminą Miasta Gdyni porozumienia dotyczącego organizacji teoretycznej nauki zawodu  
 w systemie kursowym w Wojewódzkim Ośrodku Dokształcania Zawodowego w Gdyni 
(druk nr 98/03) przedstawionego przez panią Gabrielę Lisius nie zgłoszono uwag. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 
obecnych członków rady głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. 
Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.12. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie nadania medalu „Za 
Zasługi dla Powiatu Wejherowskiego” (druk nr 107/03) przedstawił Przewodniczący Rady 
– pan Kazimierz Bisrtoń, po czym udzielił głosu radnemu Wiesławowi Sikorze, który  
w sposób obszerny przedstawił Radzie zasługi pana Franciszka Majkowskiego (załącznik  
nr 6). 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wręczenie medalu nastąpi podczas 
uroczystości 30-lecia działalności zespołu „Koleczkowianie” w dniu 11 lipca 2003r. 
 
Ad.13. 

Do sprawozdania Zarządu z prac między sesjami zgłoszono następujące uwagi: 
a) radny Witold Reclaf zwrócił się z zapytaniami dotyczącymi: 

1) spotkania w Urzędzie Marszałkowskim z prof. Józefem Borzyszkowskim - czy 
spotkanie było protokołowane i co Starosta miał nakazać Komisji Rewizyjnej? 

2) budowy ul. Kosynierów w Rumi - czy będzie ona przedłużona do Redy? 
3) konferencji „Etyka życia publicznego” – czy Starosta zabierał głos w dyskusji? 
4) tematyki spraw poruszanych na posiedzeniach Zarządu – czego dotyczyły sprawy 

związane z funkcjonowaniem NZOZ-ów? 
b) radny Grzegorz Gaszta zwrócił się z pytaniem dotyczącym dwóch wniosków złożonych 

przez kierownika Powiatowego Urzędu Pracy w ramach programu „Gryf” – kto je 
złożył, czego dotyczyły? 

c) radny Piotr Pelcer zwrócił się z pytaniem dotyczącym tematu spotkania z dyrektorem 
pogotowia ratunkowego w Wejherowie.  

Starosta Wejherowski –pan Józef Reszke wyjaśnił, że: 
ad. a 1 – z kontekstu rozmowy z prof. Borzyszkowskim wynikało, ale nie było to 

sprecyzowane, żeby Komisja Rewizyjna „dała sobie spokój”, by jej „nakazać 
żeby tego nie badała” – dotyczy muzeum;.  

ad. a 2 – konsultacje na temat budowy ul. Kosynierów z firmą CHR prowadzi Burmistrz 
Rumi. Ustalono, że droga będzie budowana do granicy z miastem Reda, ponadto 
w ramach jednej umowy odnowiona będzie nawierzchnia ul. Kazimierskiej; 
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ad. a 3 - konferencja „Etyka życia publicznego” została zorganizowana przez Grzegorza 
Grzelaka dotyczyła ona działalności korupcyjnej w samorządach. Starosta 
poinformował o zgłoszeniu podczas konferencji protestu, ponieważ jego zdaniem 
nie wszystkie samorządy w Polsce są skorumpowane; 

ad. a 4 – tematem powtarzającym się podczas posiedzeń Zarządu są sprawy związane  
z działalnością Niepublicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej, a mianowicie: 
problem sprzedaży, spory w przychodniach, skargi, wnioski o remonty, spory 
lokalowe, odroczenie zaległych płatności, umorzenie zaległych odsetek itp.; 

ad. b – Powiatowy Urząd Pracy podlega bezpośrednio Staroście i tylko niektóre sprawy 
rozpatrywane są podczas posiedzeń Zarządu. Wnioski złożone do programu 
„Gryf” zostały omówione podczas posiedzenia Rady Zatrudnienia, a decyzję  
w powyższej sprawie podjął Starosta; 

ad. c – dyrektor pogotowia ratunkowego w Wejherowie zwrócił się z prośbą do Starosty 
oraz do poszczególnych samorządów apelując o współpracę, przedstawiał pewne 
wnioski i program działania. Starosta wyraził chęć współpracy lecz dopiero  
w następnym roku budżetowym będzie możliwość zakupienia wspólnie  
z gminami jakiegoś sprzętu na rzecz pogotowia.  

Po czym radny Witold Reclaf zacytował fragment artykułu pt. „Szukali wielbłąda” 
(dotyczący konferencji „Etyka życia publicznego”), zwracając się z pytaniem, czy Starosta 
podtrzymuje zdanie, że „w jego samorządzie wszystko jest w porządku” - brak działalności 
korupcyjnej. Starosta wyjaśnił, że powyższy cytat nie jest autoryzowany, jest to fragment 
wyrwany z kontekstu. Pani Julita Pitera na podstawie samorządu warszawskiego 
krytykowała wszystkie powiaty, zdaniem Starosty niesłusznie.  

 
Ad.14.  

W punkcie dotyczącym interpelacji i oświadczeń radnych jako pierwszy głos zabrał 
radny Witold Reclaf. Radny zwrócił się z prośbą o odpowiedz na piśnie dotyczącą 
pracowników Urzędów Gmin z Wydziałów Architektury i Budownictwa w związku ze 
zmianą przepisów i przejęciem od gmin kompetencji związanych z wydawaniem pozwoleń 
na budowę oraz odbioru budynków. Radny zwrócił uwagę na konieczność przeprowadzenia 
akcji informacyjnej wśród mieszkańców powiatu. W odpowiedzi Starosta zapewnił, że 
akcja informacyjna zostanie przeprowadzona. Starostwo wystosowało do wszystkich 
Urzędów Gmin pisma z harmonogramem przejmowania kompetencji oraz z prośbą  
o informację na temat pracowników, których gminy przekażą powiatowi. Pracowników 
przekazanych przez gminy powiat będzie zatrudniać na czas określony, aby dokonać ich 
oceny i weryfikacji. W związku z powyższym w Starostwie nastąpi zwiększenie ilości 
etatów o około 19 osób. 

Następnie radny Grzegorz Gaszta zwrócił się z następującymi pytaniami: 
- czy Starosta sprawdził merytorycznie podpisane wnioski dotyczące programu 

specjalnego „Gryf”; 
- czy Zarząd Powiatu realizuje wnioski pokontrolne Komisji Rewizyjnej; 
- czy na temat możliwości korzystania z Funduszu Poręczeń Kredytowych będzie 

przeprowadzona akcja informacyjna. 
W związku z powyższym Starosta odpowiedział, że czyta wszystkie dokumenty, 

które podpisuje. Wnioski pokontrolne Komisji Rewizyjnej są realizowane przez Zarząd,  
a mianowicie: Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych w Strzepczu otrzymał kwotę 7.500 zł na 
zakup materiałów pomocniczych oraz uchwalono statut Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki 
Kaszubsko-Pomorskiej. Natomiast odnośnie Funduszu Poręczeń Kredytowych Starosta 
może jedynie zachęcić gminy z powiatu wejherowskiego do zabezpieczenia środków na 
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powyższy cel w przyszłorocznym budżecie. Powiat wykorzysta możliwość informowania  
o Funduszu Poręczeń Kredytowych w istniejącym już punkcie informacyjnym  
w Wejherowie. Ponadto planuje się współpracę Powiatowego Urzędu Pracy z funduszem.  

Po czym radny Witold Reclaf zwrócił się z pytaniem dotyczącym wypełniania 
oświadczeń radnych na temat zatrudnienia w jednostkach samorządu terytorialnego osób 
spokrewnionych. Pani Gabriela Lisius złożyła 2 czerwca br. oświadczenie uzupełniające na 
temat zatrudnienia siostry w Wydziale Organizacyjnym w Starostwie Powiatowym od roku 
1999. W tym czasie pani Gabriela Lisius pełniła funkcję nieetatowego członka Zarządu. 
Radnego zainteresowało, co skłoniło panią Gabrielę Lisius do złożenia oświadczenia 
uzupełniającego, czy było to spowodowane pismem radnego Grzegorza Gaszty z dnia  
28 maja br., czy artykułem z „Dziennika Bałtyckiego” na temat uczciwości i prawidłowego 
wypełnienia powyższych oświadczeń przez osoby zobowiązane.  

Pani Gabriela Lisius wyjaśniła, że w trakcie pełnienia funkcji Wicestarosty nie 
zatrudniła w Starostwie żadnej osoby spokrewnionej. W związku z powyższym nie ujęła  
w oświadczeniu informacji na temat zatrudnienia siostry. W momencie, gdy pojawiły się 
pytania, dlaczego tego nie uczyniła, uznając iż nie ma nic do ukrycia, złożyła oświadczenie 
uzupełniające. Swoje postępowanie uważa za słuszne i prawidłowe, ponieważ w terminie 
złożyła oświadczenie zgodnie ze stanem faktycznym. 

Ponadto Starosta dodał, że przepisy dotyczące oświadczeń są niejasne. Ustawa 
wprowadzająca obowiązek składania oświadczeń przez radnych obowiązuje od  
1 stycznia 2003r., a wiadome jest, że prawo nie działa wstecz. W związku z wieloma 
wątpliwościami, co do interpretacji niektórych przepisów ustawy o samorządzie 
powiatowym, dotyczących oświadczeń radnych, Starosta wystąpił z pismem do 
Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji o wyjaśnienie kontrowersyjnych 
zapisów. 
 
Ad.15. 
 W dalszej części posiedzenia głos zabrał radny Mirosław Odyniecki, który stwierdził, 
że został przez radnego Witolda Reclafa oczerniony w oświadczeniu zgłoszonym podczas 
poprzedniej sesji. Zarzucono mu, jako dziennikarzowi, że w pisanych przez niego 
artykułach oczerniał Instytut Kaszubski i prof. Borzyszkowskiego. Jego zdaniem radny 
Reclaf nie potrafił zrozumieć czytanego tekstu. W związku z powyższym radny Mirosław 
Odyniecki oczekuje przeprosin.  

Następnie radny Grzegorz Gaszta zaprotestował stwierdzając, że powyższa 
wypowiedz jest obraźliwa.  
 
Ad.16. 

Po czym Przewodniczący Rady poinformował, że kolejne posiedzenie odbędzie się  
w sierpniu i dokonał zamknięcia obrad IX Sesji Zwyczajnej o godz. 12.30. 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na IX Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na IX Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Informacja nt p.I. Adamczaka 
5. Autopoprawka do druku 104/03 
6. Życiorys p. F. Majkowskiego 
 
Protokołowała: Dominika Radtke 

 
Posiedzeniu przewodniczył: 


